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Zápis z 328. zasadnutia výkonného výboru SOŠV, 

ktoré sa konalo dňa 7. decembra 2023 v Šamoríne 
 

 

 

Prítomní: A. Siekel, P. Korčok, Z. Rehák Štefečeková, D. Líška, M. Tóth,  

   M. Rojko, M. Šatan, M. Šišková, J. Gönci 

Ospravedlnení: D. Barteková, A. Kuzminová 

Prizvaní: F. Chmelár, J. Liba (ospravedlnený), J. Mižúr, G. Asványi, P. Hrbek (ospravedlnený), 

P. Pašuth, Ľ. Souček, R. Buček, M. Bendik, J. Bača. 

  

  

PROGRAM 328. ZASADNUTIA VV SOŠV  

1. Otvorenie       Siekel 

2. Kontrola úloh        Asványi 

3. YOG Gangwon 2024       Buček 

4. Slovenská asociácia olympionikov     Siekel 

5. Informácia z dozorných rád SOŠV a SOM, a.s.   Mižúr/Asványi 

6. Rôzne 

 

1. OTVORENIE  

 

Prezident SOŠV A. Siekel privítal všetkých prítomných a otvoril 328. zasadnutie VV 

SOŠV. Následne predstavil návrh programu zasadnutia a za overovateľa zápisu zo zasadnutia 

navrhol člena VV SOŠV D. Líšku. Všetci členovia VV SOŠV oba tieto návrhy schválili 

jednomyseľne bez pripomienok. 

 

Uzn. č. 328/1/23  

  ➢ VV SOŠV schvaľuje:  

Program 328. zasadnutia VV SOŠV. 

 

Uzn. č. 328/2/23  

  ➢ VV SOŠV schvaľuje:  

D. Líšku za overovateľa zápisu z 328. zasadnutia VV SOŠV.  

 

2. KONTROLA ÚLOH  

 

Kontrolu plnenia uznesení z 327. zasadnutia VV SOŠV vykonal výkonný riaditeľ SOŠV 

G. Asványi. Skonštatoval, že všetky úlohy z posledného zasadnutia boli splnené.  
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Kontrolu úloh schválili jednomyseľne všetci členovia VV SOŠV. 

K zápisu z 327. zasadnutia VV SOŠV neodzneli žiadne pripomienky a bol schválený 

rovnako jednomyseľne všetkými členmi VV SOŠV.  

 

 Uzn. č. 328/3/23  

  ➢ VV SOŠV schvaľuje:  

 Zápis z 327. zasadnutia VV SOŠV. 

 

 Uzn. č. 328/4/23  

  ➢ VV SOŠV schvaľuje:  

Kontrolu úloh z 327. zasadnutia VV SOŠV. 

 

3. YOG GANGWON 2024 

 

Riaditeľ športového oddelenia SOŠV R. Buček informoval členov výkonného výboru 

o stave príprav na zimné olympijské hry mládeže, ktoré sa od 19. januára do 1. februára 2024 

uskutočnia v kórejskom regióne Kangwon. Výprava nepôjde do úplne neznámeho prostredia, 

keďže v tomto regióne sa v roku 2018 konali zimné olympijské hry. Momentálne sa počíta 

s účasťou 51 športovcov a športovkýň, medzi ktorými bude aj 18 hokejistov. Celkovo by mala 

mať výprava 84 členov.  

Koncept mládežníckych ZOH je rozdelený do dvoch oblastí. Časť výpravy bude bývať 

v dedine športovcov v Gangneungu, zjazdoví a akrobatickí lyžiari v ubytovniach pri zjazdovkách 

v stredisku Jeoseong High.  

SOŠV prerozdelil medzi športové zväzy prostredníctvom OS MOV viac ako 55 000 USD 

na športovú prípravu. SOŠV financuje výpravu z projektových peňazí. Od ministerstva školstva 

dostal tento rok na prípravy ZOHM 80-tisíc eur. Na ministerstve je žiadosť o dofinancovanie 

výpravy vo výške 110-tisíc eur.  

Výpravu oblieka spoločnosť 4F. Zásielka oblečenia mala byť k dispozícii začiatkom 

decembra. Sklz vo výrobe však zapríčinil, že 4F dodá oblečenie až krátko pred vianočnými 

sviatkami.  

Finálnu nomináciu musia športové zväzy doručiť do 29. decembra, do 4. januára ju musí 

schváliť výkonný výbor SOŠV. Olympijské dediny otvoria 15. januára, otvárací ceremoniál sa 

uskutoční 19. januára. 

 

Predpokladané zloženie výpravy na ZOHM Gangwon 2024  
 

  športovci  športovkyne  

realizačný 

tím spolu  z toho  PTO*  z toho ATO**  

Zjazdové lyžovanie  2  2  4  2  2***  

Biatlon  3  3  3  1  2  

Bežecké lyžovanie  2  2  3  1  2  

Severská kombinácia  2  0  1  1    

Skoky na lyžiach  2  1  2  1  1  
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Snowboard freestyle 

slopestyle/Big air   1  0  1  1    

Snowboard cross  1  1  1  1    

Freestyle Skicross  1  1  1  1    

Krasokorčuľovanie  1  0  1  1    

Šortrek    2  1  1    

Sánkovanie  3  2  3  1  2  

Skeleton  1    1  1    

Hokej  18  0  6  4  2  

Vedenie výpravy  
0  0  7  4  3  

*Primary Team Officials – postele garantované v Olympijskej dedine, letenky, strava na náklady 

MOV  

**Additional Team officials – nemajú garantované postele v Olympijskej dedine – 

ubytovanie(hotely), letenky a strava na náklady SOŠV  

*** Náklady spojené s účasťou 2 ATO za zjazdové lyžovanie hradí ZSL  

  

 Uzn. č. 328/5/23  

  ➢ VV SOŠV berie na vedomie:  

 Informácie o prípravách na zimné olympijské hry mládeže 2024 v regióne Kangwon, 

ktoré prezentoval riaditeľ športového oddelenia SOŠV R. Buček.  

 

4. SLOVENSKÁ ASOCIÁCIA OLYMPIONIKOV 

 

A. Siekel privítal na rokovaní nového prezidenta Slovenskej asociácie olympionikov 

(SAO) M. Bendika.  

M. Bendik predstavil svoje vízie a ciele, ktoré chce dosiahnuť ako prezident SAO. Za 

sebou už má rokovania s SOŠV, VŠC Dukla, do budúcnosti plánuje aj stretnutia s ŠCP a NŠC. 

Jeho zámerom je opäť spojiť komunitu olympionikov a urobiť ju silnejšou. Do budúcnosti je 

preňho prioritou nastavenie spolupráce s SOŠV. SAO pripravuje počas najbližších týždňov 

a mesiacov Vianočný punč olympionikov, Veľkonočnú kávu spojenú s odovzdávaním titulov 

OLY. SAO sa chce zapojiť aj do osláv Olympijského dňa či do Olympijského festivalu. 

V plánoch je aj Ples olympionikov či spolupráca s regionálnymi olympijskými klubmi. 

V súčasnosti má podľa informácií M. Bendika SAO 298 členov.  

Prezident SOŠV privítal aktivity SAO a za SOŠV deklaroval vôľu spolupracovať. 

Výkonný riaditeľ SOŠV G. Asványi potvrdil akúkoľvek súčinnosť sekretariátu SOŠV. F. 

Chmelár navrhol M. Bendikovi, aby sa zamyslel nad vytvorením krajských štruktúr asociácie. 

Spoluprácu pri aktivitách ponúkol aj na základe niekdajších skúseností J. Gönci. 

 

 Uzn. č. 328/6/23  

  ➢ VV SOŠV berie na vedomie:  

Informácie o činnosti Slovenskej asociácie olympionikov, ktoré predstavil jej predseda 

M. Bendik.  
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5. INFORMÁCIA Z DOZORNÝCH RÁD SOŠV A SOM  

 

Predseda dozornej rady SOŠV a kontrolór SOŠV J. Mižúr informoval členov VV SOŠV, 

že posledné zasadnutie dozornej rady sa uskutočnilo 28. novembra v priestoroch sekretariátu 

SOŠV v Dome športu v Bratislave. Ešte predtým 10. novembra bol vydaný príkaz prezidenta 

SOŠV na inventarizáciu majetku, 14. decembra sa uskutoční stretnutie vyraďovacej a škodovej 

komisie. Audítori už urobili predbežný audit k 30. septembru 2023 a nezistili vážne nedostatky. 

J. Mižúr skonštatoval, že k dnešnému dňu má SOŠV 12 základných zmlúv, ktoré podliehajú 

zúčtovaniu so štátnymi orgánmi. Väčšina týchto prostriedkov je už vyúčtovaných a dozorná rada 

nezistila žiadne nedostatky.  

Sekcia športu MŠVVŠ vykonala na SOŠV v predošlých mesiacoch administratívno-

finančnú kontrolu, pri ktorej zistila určité nedostatky. Podľa názoru členov dozornej rady SOŠV 

väčšina vytýkaných nedostatkov bola zúčtovaná správne a nepodlieha definícii neoprávnených 

výdavkov. Kontrolór SOŠV odporúča do budúcnosti dohodnúť so sekciou športu, resp. iným 

orgánom zodpovedným za financovanie športu zmluvu bez tvrdých obmedzení tak, aby 

jednotlivé zložky SOŠV vedeli zabezpečovať svoju prácu operatívne bez potreby čakania na 

stanovisko zo strany rezortného ministerstva. Kontrolóri vyčítali SOŠV napríklad nedostatky pri 

vykazovaní financií zo ZOH v Pekingu, na ktorých boli prísne obmedzenia. Kontrolóri na nich 

neprihliadali a neakceptovali, že niektoré veci bolo potrebné zabezpečiť urýchlene priamo na 

mieste. Aj vzhľadom na časový posun a obmedzený čas na rozhodnutie nebolo možné využitie 

prostriedkov komunikovať s príslušnými slovenskými úradmi či využiť štandardné procesy. 

Dozorná rada SOŠV po rokovaní súhlasila s návrhom, aby SOŠV vrátil štátu časť požadovaných 

poskytnutých prostriedkov, keďže išlo len o 0,5 % z celkovej sumy, ktorú organizácia dostala.  

Dozorná rada SOŠV sa zaoberala aj prípravami rozpočtu na rok 2024. Keďže výdavky by 

mali byť podľa prvotných návrhov jednotlivých oddelení 5,2 milióna, odporučila rozpočet 

optimalizovať. Rozpočet bude predmetom prerokovania na jarnom valnom zhromaždení SOŠV. 

Členovia dozornej rady SOŠV zároveň privítali projekt elektronickej registratúry, ktorý zavádza 

SOŠV.  

J. Mižúr poskytol členom VV aj informácie z rokovania dozornej rady SOM, a. s., ktorej 

je predsedom. Skonštatoval, že po zopár rokoch nezaťažovali činnosť a projekty SOM pandémia 

a obmedzenia. Všetky naplánované projekty sa uskutočnili. Pripomenul projekt Olympijského 

magazínu v RTVS, ktorý poskytuje verejnosti množstvo informácií  o olympijskom hnutí. Pod 

patronátom SOM beží dobre aj prevádzka Slovenského olympijského a športového múzea 

a začala sa rekonštrukcia priestranstva pred Domom športu.  

Výkonný riaditeľ SOŠV G. Asványi ozrejmil, že administratívno-finančná kontrola na 

SOŠV sa týkala predovšetkým roka 2021. Ministerstvo vyčítalo SOŠV financovanie 

olympijských podcastov a nákup vencov na pohreby zo štátnych prostriedkov. SOŠV 

s výsledkami kontroly nesúhlasil, ale rozhodol sa vrátiť financie. G. Asványi sa poďakoval J. 

Mižúrovi za pomoc v celom procese.  

M. Šišková pripomenula, že v podobnej situácii ako SOŠV sú na tom aj zväzy. J. Mižúr 

navrhol v reakcii na kontrolu vytvoriť na sekretariáte SOŠV fond na reprezentačné účely. 

Viceprezident SOŠV P. Korčok zareagoval, že na základe prísľubu štátneho tajomníka pre šport 

J. Krišandu by už zmluvy o poskytnutí PUŠ nemali byť také tvrdé a represívne ako doteraz.  
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D. Líška pripomenul, že na najbližšom valnom zhromaždení by sa mali schvaľovať 

audítori pre SOŠV a SOM. Malo by ísť o samostatný bod, aby mohli audítori vykonávať svoju 

činnosť.  

 

 Uzn. č. 328/7/23  

  ➢ VV SOŠV berie na vedomie:  

Informácie z dozornej rady SOŠV, ktoré predložil jej predseda a kontrolór SOŠV J. 

Mižúr. 

 

 Uzn. č. 328/8/23  

  ➢ VV SOŠV berie na vedomie:  

 Informácie z dozornej rady SOM, a.s., ktoré predložil jej predseda J. Mižúr. 

 

6. RÔZNE 

 

VEC: AKTIVITY PREZIDENTA SOŠV 

Prezident SOŠV A. Siekel informoval o svojich aktivitách od posledného zasadnutia 

výkonného výboru SOŠV dňa 2. novembra. Skonštatoval, že november bol veľmi turbulentný 

mesiac. A. Siekel sa 8. novembra stretol so zástupcami Fondu na podporu športu. Spoločne 

bilancovali činnosť fondu i spoluprácu s SOŠV a načrtli aj niektoré body do budúcnosti. 

Prezident SOŠV vyzdvihol aj prijatie u riaditeľa Národnej transfúznej služby I. Oleára, ktorý 

ocenil plaketou prínos SOŠV a Nadácie SOŠV pri aktivitách na podporu darovania krvi a krvnej 

plazmy.  

Etapa bohatých aktivít a snáh od prijatia Deklarácie slovenského športu vyvrcholila 16. 

novembra na pracovnom stretnutí v bratislavskom hoteli Gate One, na ktorom prezentovali A. 

Siekel, prezident Slovenského futbalového zväzu J. Kováčik, podpredseda Národnej rady SR A. 

Danko, koncepciu budúceho rezortu pre šport a cestovný ruch. A. Siekel skonštatoval, že 

stretnutie malo veľmi dobrú odozvu. Slovenský šport ukázal, že vie postupovať spoločne.  

Prezident SOŠV absolvoval aj sériu stretnutí so zástupcami športových zväzov, štátnym 

tajomníkom pre šport J. Krišandom, splnomocnencom vlády pre šport a budúcim ministrom 

cestovného ruchu a športu D. Keketim. Rokovalo sa o programovom vyhlásení vlády či o tvorbe 

nového rezortu. 

Štátny tajomník pre šport J. Krišanda sa listom zo 4. decembra 2023 obrátil na SOŠV so 

žiadosťou o stanovisko ku zmenám vo vzorci na výpočet príspevku uznaného športu (PUŠ). 

Ministra školstva T. Druckera a štátneho tajomníka J. Krišandu kontaktovala skupina zväzov so 

žiadosťou o prehodnotenie parametrov pre výpočet PUŠ. Iniciátorom listu bol generálny manažér 

sekcie hladkých vôd Slovenskej kanoistiky B. Bergendi. Do týchto aktivít nebol SOŠV zahrnutý. 

Viacerí prezidenti pod listom podpísaných športových zväzov podmieňovali podporu žiadosti jej 

prerokovaním so SOŠV. Podľa A. Siekela podobné iniciatívy nie sú správnou cestou a vnášajú 

do procesov tvorby materiálov a pravidiel prvok chaosu. Do budúcnosti by bolo správne, ak by 

aj za Slovenskú kanoistiku komunikovali podobné žiadosti v rámci športového hnutia jej najvyšší 

predstavitelia zväzu a všetko prebiehalo v konzultáciách so SOŠV.  
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J. Gönci vyjadril svoj názor na iniciatívu a kroky, ktoré podnikol, keďže bol oslovený so 

žiadosťou o podporu. Aj on mailom odporúčal B. Bergendimu, aby oslovil SOŠV.  

P. Korčok poznamenal, že vzorec a parametre pre príspevok sa schvaľujú každý rok 

v lete. Aj tentoraz prišiel zo strany ministerstva návrh a športové hnutie sa mohlo vyjadriť 

v medzirezortnom pripomienkovom konaní. O téme vzorca rokovala viackrát aj rada pre rozvoj 

športu. Paradoxne, iniciatívu podporili aj niektoré zväzy, ktorým PUŠ išiel nahor. P. Korčok 

skonštatoval, že otvárať niečo, čo je už rozhodnuté, je nesprávne. Pripomenul, že kanoistika má 

veľa finančných prostriedkov aj prostredníctvom top tímu, v ktorom čerpajú jej zástupcovia 

štvrtinu všetkých financií.  

Čestný prezident SOŠV F. Chmelár skonštatoval, že v súčasnosti existuje v športovom 

hnutí široký priestor na diskusie, či už ide o pracovné rokovania zväzov, stretnutia komisií a pod. 

a osobné iniciatívy nie sú správnou cestou. Kontrolór SOŠV J. Mižúr skonštatoval, že vyjadriť 

sa k návrhu na príspevok mali možnosť aj malé zväzy.  

Prezident SOŠV navrhol schváliť odporúčanie pre prezidenta Slovenskej kanoistiky, aby 

zväz podobné vážne iniciatívy komunikoval v rámci slovenského športového hnutia i smerom 

k ministerstvu na úrovni svojho najvyššieho predstaviteľa v aktívnej spolupráci s SOŠV. 

Návrh odporúčania bol schválený jednomyseľne všetkými členmi VV SOŠV. 

 

 Uzn. č. 328/9/23  

      ➢VV SOŠV berie na vedomie:  

Informácie prezidenta SOŠV A. Siekela o jeho aktivitách v novembri a na začiatku 

decembra 2023. 

 

 Uzn. č. 328/10/23  

  ➢ VV SOŠV schvaľuje:  

Odporúčanie pre prezidenta Slovenskej kanoistiky, aby zväz vážne iniciatívy týkajúce sa 

celého športu komunikoval v rámci slovenského športového hnutia i smerom k ministerstvu na 

úrovni svojho najvyššieho predstaviteľa a po prerokovaní s SOŠV.  

 

 

VEC: JUNIORSKÝ OLYMPIJSKÝ TÍM 

Riaditeľ športového oddelenia SOŠV R. Buček informoval o 7. ročníku grantového 

programu Nadácie SOŠV – Juniorský olympijský tím. Po zverejnení výzvy na webstránke SOŠV 

a priamom oslovení športových zväzov na predkladanie návrhov bolo na SOŠV doručených 34 

návrhov z 20 športových zväzov. Do JOT 2024 by sa z navrhovaných športovcov malo vybrať 

20 najlepších, ktorí v roku 2023 (v zimných športoch v sezóne 2022/2023) dosiahli na 

medzinárodných súťažiach v olympijských disciplínach vynikajúce výsledky, v roku 2023 

nedovŕšia viac ako 18 rokov a počas čerpania grantu vykonávajú aktívnu športovú činnosť.  

Všetky doručené návrhy zoradilo športové oddelenie SOŠV do poradia, ktoré zohľadňuje 

umiestnenie v súťažia a náročnosť súťaže (MSJ, MEJ, EYOF alebo iný druh súťaže).   

Do JOT 2024 bolo možné vybrať 20 športovcov. Aby bol dodržaný pomer zastúpenia 

letných a zimných športov v JOT je spravidla 16 športovcov z letných a 4 zo zimných športov. 

V návrhu je však uvedených 22 športovcov. Dôvodom je,  že v tenise dvaja športovci – 
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Pohánková s Depešovou dosiahli hodnotný výsledok v štvorhre a Bosman s Mackom v súťaži 

dvojsedadlových saní. Navrhuje sa, aby boli uvedení športovci zaradení ako dvojice a príspevok 

z nadácie si podelili (podobne sa postupovalo aj v minulosti).   

P. Korčok v diskusii navrhol pre budúcnosť zvážiť, či by nemohol byť športovec po 

schválení členom JOT počas celej juniorskej kariéry, ak dosahuje patričné výsledky. Podľa A. 

Siekela môže byť JOT vzorom aj pre top tím a mohla by vzniknúť aj juniorská obdoba top tímu. 

D. Líška upozornil, že v prípade ponechania športovcov v JOT počas celého juniorského veku 

by mohlo bez aktualizácie hroziť, že bude mať desiatky členov rovnako ako v súčasnosti top tím. 

Prihováral by sa za každoročnú aktualizáciu údajov.  

Výkonný výbor SOŠV následne schválil predložený návrh Juniorského olympijského 

tímu jednomyseľne bez pripomienok. 

 

 Uzn. č. 328/11/23  

  ➢ VV SOŠV schvaľuje:  

 Zloženie Juniorského olympijského tímu pre rok 2024 v podobe, v akej ho predložilo 

športové oddelenie SOŠV po návrhoch športových zväzov a federácií.   

 

Juniorský olympijský tím pre rok 2024  

Priezvisko  Meno  Dátum   
narodenia  Šport/zväz  Disciplína  

Novotná  Kamila  2005  Slovenský strelecký zväz  vzduchová puška 60  

Tománková   Patrícia  2007  Slovenský zväz judo  judo  

Pohánková*  Mia  2008  STZ  štvorhra (spolu so Soňou Depešovou)  

Depešová*  Soňa  2008  STZ  štvorhra (spolu s Miou Pohánkovou)  

Vráblová  Margaréta  2005  Slovenská triatlonová únia  triatlon - juniorky  

Lovašová  Bibiana  2005  Slovenská boxerská federácia  box 54kg  

Buršíková  Martina  2006  Slovenský horolezecký spolok JAMES  boulder  

Filkorová  Nina  2007  Slovenský zväz judo  judo  

Strečanský  Peter  2005  Slovenský veslársky zväz  skif  

Kortišová  Emma  2005  Slovenský strelecký zväz  trap  

Ševčík   Jakub  2005  Slovenská kanoistika  kajak  

Chladoňová  Viktória  2006  Slovenský zväz cyklistiky  cestná cyklistika - preteky s hromad. 

štartom  

Lančarič  Branislav  2006  Slovenský šermiarsky zväz  šerm fleuretom jednotlivci - kadeti 

U17  

Pernischová  Simona Emma  2007  Slovenská asociácia taekwondo  športový zápas  

Slobodová  Lea   2007  Slovenský horolezecký spolok JAMES  kombinácia  

Závacká   Ráchel  2008  Slovenský zväz vzpierania  olympijský dvojboj  

Dávid  Peter  2006  Slovenský atletický zväz  beh na 110m prekážok  
          
Adamov  Michal  2006  Slovenský zväz biatlonu  vytrvalostné preteky  

Bosman*  Christián  2005  Slovenský zväz sánkarov  dvojsedadlové sane (s Mackom)  

Macko*  Michal  2005  Slovenský zväz sánkarov  dvojsedadlové sane (s Bosmanom)  
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Kapustík  Hektor  2007  Zväz slovenského lyžovania  skoky na lyžiach (Mens Normal Hill 

HS104)  

Molentová  Tamara  2005  Slovenský zväz biatlonu  šprint  

*-  Športovci sú navrhovaní ako dvojica na základe výsledkov dosiahnutých s súťažiach dvojíc.   
  
 

  

VEC: INFORMAČNÝ SEMINÁR PRE ŠPORTOVCOV O OH 2024  

Riaditeľ športového oddelenia SOŠV R. Buček informoval členov VV SOŠV 

o dvojdňovom seminári pre potenciálnych účastníkov olympijských hier 2024 v Paríži, ktorý sa 

začal krátko po skončení rokovania výkonného výboru v Olympijskom tréningovom centre x-

bionic sphere v Šamoríne. Na programe bolo organizačné zabezpečenie výpravy, informácie 

o komisii športovcov, o účasti na hrách i o možnostiach využívania sociálnych sietí. Počas 

druhého dňa sa konal odborný seminár na témy výživa, športová psychológia a manipulácia 

v športe. R. Buček vyjadril sklamanie, že napriek snahe účasť nepotvrdilo viac športovcov. 

Mnohí z potenciálnych olympionikov boli v čase konania na sústredeniach v zahraničí.  

 

 Uzn. č. 328/12/23  

  ➢ VV SOŠV berie na vedomie:  

Informácie o seminári pre športovcov o olympijských hrách 2024, ktoré predložil riaditeľ 

športového oddelenia SOŠV R. Buček.  

 

 

VEC: GRANTOVÁ PODPORA PRE MLADÝCH ŠPORTOVCOV PRE POBYTY 

V ŠAMORÍNE 

A. Siekel privítal na rokovaní J. Baču z x-bionic sphere, a. s. J. Bača predstavil grantový 

projekt zameraný na podporu športu detí a mládeže do 16 rokov, ktorého hodnota je podľa neho 

rádovo v miliónoch eur. V roku 2024 by sa projekt odohrával v Olympijskom tréningovom centre 

x-bionic sphere v Šamoríne, ale do budúcnosti sú možné aj iné lokality. „Darované finančné 

prostriedky od spoločnosti, ktorá chce pomáhať celej športovej komunite a klubom, by boli 

nateraz účelové naviazané na pobyty v Šamoríne. Hovoríme o športovej príprave mládeže do 15 

či 16 rokov,“ informoval J. Bača, ktorý neskôr uviedol, že podporiť šport chce Nadácia J&T.  

Momentálne sa podľa jeho slov doťahujú podmienky pre celý projekt. Ak by sa využili 

všetky finančné prostriedky z grantovej výzvy, kapacity x-bionic sphere by boli naplnené 100 

dní. Nadácia J&T chce podporiť športovú komunitu, nie však profesionálov, aj keď nepriamo 

pomôže aj profesionálnemu športu. Ušetrené finančné prostriedky z mládežníckeho športu by sa 

mohli využiť práve pre profesionálny šport.  

Pilotný projekt by mohol odštartovať už 1. januára. Momentálne sa pripravujú všetky 

procesy. Klub či športová organizácia pošle žiadosť, v ktorej vyšpecifikuje svoje požiadavky 

a predovšetkým termín pobytu v Šamoríne. Následne žiadosť posúdi rezort, či má v danom 

termíne voľné kapacity. Žiadateľ v prípade pozitívnej odpovede by mal podpísať zmluvu 

o spolupráci s SOŠV o refinancovaní nákladov na ubytovanie a prenájom športovísk. Žiadateľ 

by platil iba za stravu a prípadne prenájmy bazénov. Od januára bude v Šamoríne k dispozícii aj 
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športová hala. Podmienkou pre pobyt bude, aby žiadatelia šírili povedomie o grante a podpore. 

Po pobyte dostane žiadateľ vyúčtovanie a požiada SOŠV o refinancovanie.  

Podobná spolupráca je podľa J. Baču možná len v aktívnej participácii s SOŠV. Kampaň 

by mala byť cielene nastavená pre športovú verejnosť. Pre mladých športovcov by chceli 

v Olympijskom tréningovom centre x-bionic sphere  pripraviť sprievodné programy – 

vzdelávanie o olympijských hodnotách, antidopingu či finančné poradenstvo.  

Grantový program by mal trvať minimálne 2 roky. Zámerom do budúcnosti je aj 

zavedenie diagnostiky športovcov.  

P. Korčok privítal iniciatívu, niektoré detaily spolupráce bude potrebné došpecifikovať. 

D. Líška navrhol využiť pre grantovú schému aj projekt ministerstva školstva Moduly.  

 

 Uzn. č. 328/13/23  

  ➢ VV SOŠV berie na vedomie:  

Informácie o pripravovanej grantovej schéme pobytov pre mládežníckych športovcov 

v Olympijskom tréningovom centre x-bionic sphere v Šamoríne, ktoré prezentoval J. Bača.  

 

 

VEC: NÁVRH NOVÉHO MODELU UDEĽOVANIA A ODOVZDÁVANIA 

VYZNAMENANÍ A VÝROČNÝCH OCENENÍ SOŠV  

Čestný prezident SOŠV F. Chmelár informoval, že doterajší systém odovzdávania 

vyznamenaní a výročných ocenení SOŠV už bol neúnosný a bolo potrebné ho inovovať. 

V súčasnosti je potrebné zmeniť viaceré kategórie udeľovania výročných ocenení a aj ich názvy. 

Ocenenia za fair play zostávajú v doterajšom modeli.  

Nový model, ktorý predložila komisia SOŠV pre čestné tituly, vyznamenania a výročné 

ocenenia, zohľadňuje súčasnú situáciu v športe a aj rodovú rovnosť. Z názvov trofejí sa odstránili 

mená, ktoré sú pre dnešné generácie športovcov neznáme. Čestné tituly a najvyššie 

vyznamenania by sa naďalej odovzdávali na valnom zhromaždení SOŠV. Ďalšie oceňovanie by 

bolo v marci a v novembri/decembri na akcii, ktorú pripraví sekretariát SOŠV. Strieborné 

a bronzové odznaky by sa mali odovzdávať na zasadnutiach Združenia olympijských klubov či 

na zväzových konferenciách. Medaily SOŠV by mala odovzdávať podľa návrhu Slovenská 

asociácia olympionikov. Bolo by preto dobré, ak by v príslušnej komisii mala asociácia svojho 

zástupcu. Vyznamenania Olympijské kruhy by sa udeľovali vždy krátko po skončení 

olympijských hier.  

Komisia SOŠV pre čestné tituly, vyznamenania a výročné ocenenia by sa mala 

vyjadrovať aj k návrhom na štátne vyznamenania a čestné tituly v športe. F. Chmelár v tejto 

súvislosti požiadal prezidenta SOŠV, aby odporučil prezidentskej kancelárii, Úradu vlády SR 

a kancelárii Národnej rady SR obrátiť sa pri návrhoch na štátne vyznamenania so žiadosťou 

o vyjadrenie na príslušnú komisiu SOŠV.  

Tajomník komisie SOŠV pre čestné tituly, vyznamenania a výročné ocenenia Ľ. Souček 

pripomenul členom VV, že im poslal kompletný materiál zo zasadnutia a návrh Smernice 

o čestných tituloch, vyznamenaniach a výročných oceneniach a požiadal ich o jej schválenie. 

Rovnako členovia dostali aj návrh nového formulára. Ľ. Souček upozornil, že celý proces 

podávania návrhov sa v roku 2024 urýchli. Návrhy bude možné podávať do 15. februára, komisia 



 

 

10 

 

 

zasadne do 27. februára a o jej návrhoch bude rokovať výkonný výbor do 10. marca tak, aby sa 

do konca marca uskutočnilo aj odovzdávanie ocenení. Následne priblížil aj ďalšie detaily 

smernice.  

Vážnym návrhom je zmena pri titule čestného prezidenta. Podľa názoru členov komisie 

je požiadavka, aby sa titul čestný prezident odovzdal bývalému prezidentovi SOŠV, ktorý bol vo 

funkcii minimálne tri funkčné obdobia, teda 12 rokov, predimenzovaná. Komisia navrhla 

preformulovať znenie príslušnej vety na „niekoľko funkčných období.“ Novinkou v oceneniach 

je cena pre športových odborníkov.  

Ľ. Souček za komisiu navrhol, aby sa výkonný výbor SOŠV zaoberal udelením titulov 

zaslúžilý majster športu a zaslúžilý odborník v športe. Komisia navrhla na titul zaslúžilý majster 

športu Petru Vlhovú, Zuzanu Rehák Štefečekovú, Jozefa Gönciho, Martinu Moravcovu, 

Richarda a Michala Riszdorferovcov, Juraja Tarra, Erika Vlčeka a Denisa Myšáka. Zložitejšia je 

situácia medzi odborníkmi, keďže sa veľmi ťažko meria miera zásluh. Komisia navrhla na titul 

pre odborníkov Juraja Sanitru, Daniela Kuzmina, Branislava Slamku, Juraja Sedláka, Vieru 

Čamborovú, Petra Likéra, Mateja Spišiaka, Júliusa Šuplera, Jána Filca a Vladimíra Weissa.  

Prezident SOŠV A. Siekel sa poďakoval tvorcom smernice za ich prácu. Smernica splnila 

očakávania, ktoré boli na začiatku jej tvorby stanovené. Podporil jej schválenie. Zároveň však  

odporučil, aby sa menami ocenených titulmi v športe zaoberal výkonný výbor na svojom ďalšom 

zasadnutí, keďže rozhodovať sa narýchlo nie je v tomto prípade potrebné. Ľ. Souček 

argumentoval nutnosť rozhodnutia žiadosťou z ministerstva školstva. M. Šišková ako 

predsedníčka komisie pre rovnosť príležitostí sa poďakovala komisii za zohľadnenie rodovej 

rovnosti.  

Výkonný výbor SOŠV následne hlasoval o novej smernici. Jej text schválil jednomyseľne 

bez pripomienok. 

 

 Uzn. č. 328/14/23  

  ➢ VV SOŠV schvaľuje:  

Smernicu Slovenského olympijského a športového výboru o čestných tituloch, 

vyznamenaniach a výročných oceneniach.  

 

 

VEC: GLOBÁLNE FÓRUM PRE UTEČENCOV - ZÁVÄZOK SOŠV 

Výkonný riaditeľ SOŠV G. Asványi v mene generálneho sekretára SOŠV J. Libu 

informoval o záväzku SOŠV zúčastniť sa na pilotnom projekte zameranom na mentálne zdravie 

utečencov s názvom „Sport and Mental Health and Psychosocial Support“ (MHPSS) v rámci 

prehlbovania spolupráce s nadáciou Medzinárodného olympijského výboru - Olympic Refuge 

Foundation (ORF). SOŠV deklaruje svoj záväzok počas Globálneho fóra pre utečencov, 

organizovaného Úradom vysokého komisára pre utečencov v Ženeve v dňoch 12. – 15. 12. 2023.  

Pilotný projekt je spoločnou iniciatívou Olympic Refuge Foundation, IFRC Reference 

Centre for Psychosocial Support, národných olympijských výborov a miestnych pobočiek 

Červeného kríža.  
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SOŠV sa zaviazal k úzkej spolupráci v rámci tohto projektu, a tento projekt bude 

formulovaný ako spoločný záväzok všetkých zúčastnených strán a bude predkladaný Olympic 

Refuge Foundation. 

 

 Uzn. č. 328/15/23  

  ➢ VV SOŠV berie na vedomie:  

Záväzok SOŠV zúčastniť sa na pilotnom projekte zameranom na mentálne zdravie 

utečencov s názvom „Sport and Mental Health and Psychosocial Support“ (MHPSS) v rámci 

prehlbovania spolupráce s nadáciou Medzinárodného olympijského výboru - Olympic Refuge 

Foundation (ORF). 

 

 

VEC: INFORMÁCIA O ČINNOSTI FNPŠ 

Výkonný riaditeľ SOŠV G. Asványi informoval o aktuálnych personálnych zmenách vo 

Fonde na podporu športu (FNPŠ). K poslednému novembrovému dňu boli ministrom školstva T. 

Druckerom odvolaní z funkcií predseda správnej rady L. Križan a jej členovia D. Šaradín a M. 

Varmus. Do vymenovania nového predsedu vedie správnu radu jej podpredseda G. Asványi. 

Novými členmi správnej rady sa stali J. Pivovarník a J. Záhončík. Na návrh ministerstva financií 

bola odvolaná aj členka dozornej rady V. Gmiterko, zatiaľ bez náhrady. 

Ďalšie zasadnutie správnej rady je naplánované na 14. decembra. Zaoberať sa bude aj 

žiadosťou organizátorov Svetového pohára v zjazdovom lyžovaní v Jasnej.  

 

 Uzn. č. 328/16/23  

  ➢ VV SOŠV berie na vedomie:  

Informácie o činnosti Fondu na podporu športu, ktoré prezentoval G. Asványi.  

 

 

VEC: PLÁN ZASADNUTÍ VV SOŠV A VZ SOŠV NA ROK 2024 

Výkonný riaditeľ SOŠV G. Asványi predložil v mene generálneho sekretára J. Libu plán 

zasadnutí výkonného výboru SOŠV a rokovaní valného zhromaždenia na rok 2024. Výkonný 

výbor SOŠV by mal rokovať 11. 1. 2024, 8. 2. 2024, 7. 3. 2024, 4. 4. 2024, 16. 5. 2024, 20. 6. 

2024, 5. 9. 2024, 3. 10. 2024 a 7. 11. 2024. Riadne valné zhromaždenie SOŠV je naplánované 

na 24. mája 2024, 28. júna 2024 sa uskutoční nominačné valné zhromaždenie SOŠV a 29. 

novembra 2024 aj volebné. Sto dní do OH 2024 si pripomenieme 17. apríla, 16. alebo 17. júla sa 

uskutoční sľub členov výpravy do rúk hlavy štátu a od 26. júla do 11. augusta sa uskutočnia 

olympijské hry v Paríži.  

Členovia VV SOŠV návrh plánu zasadnutí schválili jednomyseľne bez pripomienok. 

 

 Uzn. č. 328/16/23  

  ➢ VV SOŠV schvaľuje:  

Plán zasadnutí VV SOŠV a VZ SOŠV na rok 2024.  
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VEC: ZAHRANIČNÉ PRACOVNÉ CESTY 

Výkonný riaditeľ SOŠV G. Asványi v mene generálneho sekretára SOŠV J. Libu 

predložil na schválenie zoznam zahraničných pracovných ciest. Následne boli členmi VV SOŠV 

schválené 2 riadne pracovné cesty a 3 pracovné cesty boli schválené dodatočne. 

Všetci členovia VV SOŠV tieto návrhy schválili jednomyseľne bez pripomienok. 

  

Uzn. č. 328/17/23 

➢ VV SOŠV schvaľuje: 

ZPC č. 1 - 2. 

 
 

Uzn. č. 328/18/23 

➢ VV SOŠV schvaľuje: 

Dodatočné ZPC č. 1 - 3. 

 

 
 

VEC: PODPORA ŠPORTOVÝCH ORGANIZÁCIÍ Z PROSTRIEDKOV 

OLYMPIJSKEJ SOLIDARITY MOV 

Výkonný riaditeľ SOŠV G. Asványi vysvetlil členom výkonného výboru návrh na 

podporu projektov športových organizácií z prostriedkov Olympijskej solidarity MOV, ktorý 

predložil generálny sekretár SOŠV J. Liba.  

Slovenský zväz jachtingu sa uchádzal o podporu projektu Technical courser for coaches. 

Na Kurz pre trénerov stupeň 1, ktorý sa uskutočnil od 1. do 8. mája 2023, žiadal o podporu vo 

výške 10-tisíc eur. Rovnakú sumu požiadal aj na Kurz pre trénerov stupeň 2. Cieľom projektu 

bolo nadviazanie na ukončený projekt rozvoja národných športových štruktúr a ďalší rozvoj 

odbornosti trénerskej základne.  

Slovenská skialpinistická asociácia v rámci programu Development of National Sports 

Structure požiadala na projekt Developing of Slovak Coaching Scheme in Mountaineering, ktorý 

sa bude konať v období od februára 2024 do apríla 2026 o príspevok vo výške 30-tisíc eur. 

Cieľom projektu je vytvorenie ucelenej národnej koncepcie a stratégie rozvoja skialpinizmu na 

Slovensku. 

J. Mižúr návrhy podporil a odporučil, aby sa do budúcnosti vytvoril systém, podľa 

ktorého môžu športového federácie žiadať o podporu z Olympijskej solidarity MOV.  
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Členovia výkonného výboru SOŠV schválili návrh podpory športových organizácií 

z prostriedkov Olympijskej solidarity MOV jednomyseľne.  

 

Uzn. č. 328/19/23 

➢ VV SOŠV schvaľuje: 

Podporu pre projekty Slovenského zväzu jachtingu a Slovenskej skialpinistickej asociácie 

z prostriedkov Olympijskej solidarity MOV. 

 

VEC: ZÁVER 

Prezident SOŠV A. Siekel sa na záver rokovania obzrel za končiacim sa rokom 2023 

a krátko ho zbilancoval. Skonštatoval, že to bol skutočne pestrý a zaujímavý. Počas roka 2023 sa 

menila vláda, prišlo aj k zmenám na poste štátnych tajomníkov. Členom VV SOŠV sa poďakoval 

za ich prácu a prínos pre slovenský šport. Všetky materiály, dokumenty i aktivity SOŠV boli 

kvalitne pripravené a vhodne komunikované. Prezident SOŠV vyzval členov VV SOŠV, aby 

naďalej predkladali pripomienky a boli kritickí, ak sa niečo v práci SOŠV nedarí.  

Ako ďalej spomenul, téma ministerstva pre šport je už dnes na stole a mala by byť 

prínosom pre športové hnutie.  

Prezident SOŠV A. Siekel sa ešte raz poďakoval všetkým členom VV SOŠV za rokovanie 

i za ich prácu v roku 2023. Pozval ich na Vianočnú čašu vína, ktorá sa uskutoční dňa 20. 

decembra, kde by sa ešte raz obzreli za rokom 2023 a vyslovili želania do roku 2024.  

A. Siekel následne ukončil 328. zasadnutie VV SOŠV.  

 

 

329. zasadnutie VV SOŠV sa uskutoční vo štvrtok 11. januára 2024 v Bratislave.  

 

 

Predsedajúci: A. Siekel, prezident SOŠV, v. r. 

 

 

Zapísal: P. Pašuth, riaditeľ mediálneho oddelenia SOŠV, v. r. 

 

 

Overil: D. Líška, člen VV SOŠV, v. r.   


